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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Onderwijs, Vorming en Weten-
schapsbeleid besprak op donderdag 18 oktober
2001 het voorstel van resolutie van mevrouw Ma-
rijke Dillen betreffende de problematiek van de te
zware boekentassen bij schoolgaande kinderen.

1. Toelichting door mevrouw Marijke Dillen, in-
diener

Mevrouw Marijke Dillen stelt dat de problematiek
van de te zware boekentassen bij zeer veel ouders
en scholen een bekommernis vormt. De leerlingen
van vooral het middelbaar onderwijs moeten dag-
dagelijks met zeer zware boekentassen naar en van
school. Nochtans voorzien de eindtermen en de
ontwikkelingsdoelen een uitdrukkelijke verwijzing
naar een gezonde en veilige levensstijl. Daarbij
wordt expliciet verwezen naar de aandacht voor
een goede sta-, zit- en tilhouding.

In het licht van de eindtermen ontwikkelde Canon
van het departement Onderwijs de Dynamo-cata-
logus. Daarin worden projecten voorgesteld die de
scholen kunnen ondersteunen in het werken aan
een gezonde school. Langs deze weg kunnen recht-
streeks subsidies aan de scholen worden toege-
kend.

Zij heeft na een uitvoerige bevraging moeten vast-
stellen dat er in de onderwijssector veel te weinig
aandacht wordt besteed aan de te zware boeken-
tassen. Uit een onderzoek in 642 klassen van het
vierde en vijfde jaar lager onderwijs, uitgevoerd
door de Socialistische Mutualiteit in de provincie
Limburg, blijkt dat de inhoud van de boekentassen
die men verplicht moet meenemen, in meer dan 55
percent van de gevallen het aanvaardbaar gewicht
overschrijdt.

Een andere vaststelling van dit onderzoek was dat
jongens en meisjes even zware boekentassen dra-
gen. Bovendien blijkt ook dat auto- of busgebrui-
kers meer gewicht meezeulen dan voetgangers of
fietsers.

De indiener stelt dat deze problematiek dikwijls
door ouders en oudercomités wordt aangehaald,
maar tot op heden zonder concrete resultaten is
gebleven. Alhoewel dit probleem behoort tot de
preventieve gezondheidszorg, blijkt dat ook de
centra voor leerlingenbegeleiding hieromtrent
geen initiatieven hebben ontplooid. Daarom vindt
zij het nuttig dat de onderwijscommissie hiertoe de
nodige stappen zou ondernemen.

In haar antwoord op een schriftelijke vraag hier-
omtrent, stelde mevrouw Marleen Vanderpoorten,
Vlaams minister van Onderwijs en Vorming, dat de
Commissie Gezondheidsbevordering binnen de
Vlaamse Onderwijsraad tot nu toe geen advies
over te zware boekentassen heeft voorbereid (Parl.
Vr. en Antw., Vl. Parl., 2000-2001, 27 april 2001, 11
(Vr. nr. 66 DILLEN)).

Mevrouw Dillen beaamt de houding van de minis-
ter van Onderwijs waarbij deze laatste in haar ant-
woord op dezelfde schriftelijke vraag stelde dat zij
"veel meer dan in het opleggen van gedetailleerde
voorschriften en normen, eerder heil ziet in het on-
dersteunen van een brede bewustwording inzake
een gezonde lichaamshouding bij scholen, ouders
en leerlingen" (Parl. Vr. en Antw., Vl. Parl., 2000-
2001, id.).

De spreekster is wel van mening dat men de scho-
len én de ouders zou wijzen op hun verantwoorde-
lijkheid terzake. Dit zou o.m. via een preventiecam-
pagne kunnen gebeuren. Een dergelijke sensibilise-
ringscampagne kost niet veel, maar zou de gezond-
heidssector later wel heel wat geld kunnen bespa-
ren. Een andere mogelijkheid bestaat in het voor-
stellen van concrete oplossingen, zoals het installe-
ren van kastjes in de school waar de leerlingen een
deel van hun boeken in kunnen achterlaten.

Mevrouw Dillen besluit dat zijzelf geen pasklaar
antwoord heeft, maar hoopt dat door meer aan-
dacht te besteden aan dit probleem en door de
scholen en ouders te wijzen op hun verantwoorde-
lijkheid, er automatisch oplossingen zullen worden
voorgesteld.

2. Algemene bespreking

De heer Kris Van Dijck beaamt de problematiek
van de zware boekentassen zoals die door me-
vrouw Marijke Dillen werd toegelicht. Hij wil ech-
ter niet stellen dat hieromtrent niets zou gebeuren.
In dat kader verwijst hij naar het tijdschrift Klasse
dat dienaangaande onderzoek heeft gedaan en ini-
tiatieven met heel wat aanbevelingen heeft geno-
men. Hij vraagt zich af of bijkomende initiatieven
nog noodzakelijk zouden zijn. Hij is niet op de
hoogte van het feit of hier al dan niet onderzoek is
naar gebeurd.

Mevrouw Marijke Dillen repliceert dat er onder-
tussen reeds onderzoek is gebeurd. Onderzoek op
zich volstaat echter niet. Men kan zelf aan de
schoolpoorten vaststellen dat er niets verandert.
Zij vraagt met haar voorstel van resolutie niet naar

3 Stuk 804 (2000-2001) – Nr. 2



bijkomend onderzoek, maar wel concrete maatre-
gelen vermits daar vanuit de overheid geen aan-
dacht aan wordt besteed.

De heer Julien Demeulenaere merkt op dat de
voorliggende problematiek niet nieuw is. De laatste
jaren zijn er door de ouders en vanuit het departe-
ment naar de scholen toe reeds heel wat duidelijke
aanbevelingen gegeven. Naast de individuele op-
bergkastjes, waar mevrouw Dillen over sprak, werd
o.m. ook geopperd meer gebruik te maken van los-
bladige boeken die men thuis uit elkaar kan halen,
zodat slechts een klein deeltje in een kaft moet
worden meegenomen.

De heer Frans Ramon onderkent de problematiek.
Hij wijst op de verantwoordelijkheid van de ouders
die, naast de school en de leerkrachten, een belang-
rijke rol dienen te spelen.

De heer Lucien Suykens verduidelijkt dat het on-
derzoek van de Socialistische Mutualiteiten niet
enkel beperkt was tot Limburg. Ook de provincie
Antwerpen maakte deel uit van dat onderzoek. Hij
weet dat men in de stad Mechelen de resultaten
van dit onderzoek samen met een aantal aanbeve-
lingen aan de scholen heeft overgemaakt. Boven-
dien werd er n.a.v. dat onderzoek een vergadering
georganiseerd met alle directeurs van het stedelijk
onderwijs om iets aan dit probleem te doen.

3. Stemming

Het voorstel van resolutie betreffende de proble-
matiek van de te zware boekentassen bij school-
gaande kinderen wordt aangenomen met 3 stem-
men bij 5 onthoudingen.

De verslaggever, De voorzitter,

Kris VAN DIJCK Gilbert VANLEENHOVE
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